
Beste Tongenaar
Zo kan ik u voorlopig nog aanspreken. Toch werd de fusie tussen Tongeren en Borgloon recent een feit, een beslissing die ons landschap zowel 
letterlijk als � guurlijk zal veranderen. N-VA Tongeren heeft zich sterk verzet tegen de fusie, vastberaden om de unieke identiteit van onze stad te 
behouden. In de politiek, net als in het dagelijkse leven, zijn er momenten waarop de besluiten van de meerderheid onze persoonlijke inspan-
ningen overschaduwen.

De fusie is voor ons geen eindpunt, maar een nieuw begin. Wij blijven ons inzetten voor de belangen en het welzijn van elke Tongenaar. Onze 
stem zal blijven klinken, nu nog luider en meer gedreven dan ooit.

Nu het einde van het jaar nadert, willen we even stilstaan en terugblikken op het voorbije jaar. Het was een jaar met veel uitdagingen, maar ook 
van ongekende veerkracht. Laten we samen het nieuwe jaar verwelkomen met hernieuwde moed en vastberadenheid. Laten we hopen dat de 
con� icten, die geen ver-van-ons-bedshow meer zijn, tot een halt geroepen worden.

2024 wordt een historisch verkiezingsjaar en daarbij rekenen we op uw steun. We kunnen er samen 
voor zorgen dat de stem van Tongeren gehoord blijft in onze nieuwe gemeenschappelijke toekomst 
met Borgloon, luid en duidelijk.

Wij wensen u en uw dierbaren � jne feestdagen en een gezond, voorspoedig en gelukkig nieuwjaar. 
Laten we samen bouwen aan een toekomst waarin Tongeren blijft schitteren.

Met hartelijke eindejaarsgroeten
Thomas Donvil
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Niet-democratische totstandkoming 
van de beslissing
Eerst snuffelen en advies vragen …
In 2021 waren de gemeenten Borgloon, Wellen, Kortessem en 
Alken mekaar aan het aftasten om te zien of een gemeente-
fusie met hen in de hoofdrol mogelijk was. De vier afzonderlijke 
gemeenteraden beslisten om een studiebureau aan te stellen om 
een advies te bekomen over welke de mogelijkheden zijn.

… maar niet bij ons!
Groot was de verbazing toen de burgemeesters van Tongeren en 
Borgloon (beiden Open Vld signatuur) op 3 augustus 2021 in 
de krant aankondigen dat hun gemeenten gaan fusioneren.
Een beslissing die de democratie met de voeten trapt. Een 
beslissing die in geen enkel verkiezingsprogramma van 2018 
werd voorgelegd, vermoedelijk uit angst voor stemmenverlies.

Financiële gevolgen?
Uit de studie die voorligt blijkt dat Borgloon gedurende ander-
halve legislatuur te weinig investeerde (bijvoorbeeld in woon-
zorgcentra) zodat op dat vlak een inhaalbeweging nodig is. 
Verder lezen we in de studie mooie woorden zoals verbonden-
heid, samen sterker, verenigingsleven, gezamenlijke BBQ’s en 
‘eitjes rapen’. Maar een echte objectieve analyse van de financi-
ele gevolgen van een fusie met een stad die nagenoeg een even 
hoge schuldenlast per inwoner heeft, vinden we niet. In Neder-
land werd de kostprijs van de fusiegolven berekend. Daar zit 
men aan een gemiddelde kost van acht miljoen euro per fusie. 

Grote en succesvolle volksraadpleging …
Begin 2023 krijgt het bestuur te horen dat een aantal 
niet-politiek gebonden Tongenaren een volksraadpleging 
willen organiseren. Daarvoor moet een aanvraag ingediend 

worden, ondertekend door minstens tien procent van de 
stemgerechtigde bevolking. Het bestuur gaat ervan uit dat 
de drempel niet gehaald wordt en in februari verschijnt een 
krantenartikel waarin de burgemeester verklaart de definitieve 
fusie te zullen versnellen om te kunnen landen voor de zomer-
vakantie van 2023. Maar dat was buiten het enthousiasme van 
de ‘fusiebeweging’ gerekend: die verzamelde 3.760 handteke-
ningen, ruim 550 meer dan het wettelijk vereiste minimum! 
De volksraadpleging vond plaats op zondag 3 september. Maar 
liefst twintig procent van de Tongenaren ging stemmen en 
tachtig procent stemde tegen de fusie.

… maar het bestuur minimaliseert
In een persconferentie na de volksraadpleging verspreidt het 
schepencollege misleidende en zelfs leugenachtige informatie 
door het aantal stemmers af te zetten tegen de totale bevolking 
in plaats van tegen de stemgerechtigde bevolking, gewoon om 
te kunnen stellen dat er ‘slechts een klein percentage kwam 
opdagen’. En zo worden 5.449 Tongenaren hooghartig voor-
gesteld als te verwaarlozen en niet representatief.

Democratie gefnuikt
Op maandag 9 oktober om 16 uur stipt – dus wettelijk de 
allerlaatste dag en het allerlaatste uur voor de bijzondere 
gemeenteraad van 17 oktober – werden de agenda en de bij-
horende stukken naar de gemeenteraadsleden verstuurd, zodat 
de fracties amper vijf werkdagen de tijd hadden om zich voor 
te bereiden en te overleggen. Ondanks het feit dat tijdens de 
laatste twee leislaturen elk agendapunt van elke gemeenteraad 
de week voordien besproken werd in een gemeenteraads-
commissie, werd er voor het allerbelangrijkste agendapunt in 
de geschiedenis van de stad, geen commissie georganiseerd, 
zodat de gemeenteraadsleden geen toelichting konden krijgen 
over de stukken van het dossier en zij geen gerichte vragen 
konden stellen over de inhoud. Is dat democratisch?

Borgloon is niet de geschikte partner 
Twee steden met elk hun eigenheid
Borgloon heeft een eigenheid – het is de eerste stad van het 
Graafschap Loon – en is bovendien een toeristische trekpleister 
voor bloesemwandelingen en het fruitspoor. Borgloon heeft op 
jaarbasis meer toeristische overnachtingen dan Tongeren. 
Tongeren – als oudste Stad van België – heeft de laatste jaren 
zwaar ingezet op zijn historische erfgoed.

Geld is geen argument
De zak geld van het Vlaams Gewest die door de besturen van 
Tongeren en Borgloon als grootste argument naar voren wordt 
geschoven, is voor een groot stuk te verwaarlozen. Als we reke-
ning houden met bovenvermelde kostprijs van een fusie en de 
achtergestelde investeringen van Borgloon, zal die bonus snel op 
zijn. De waarde van die bonus komt overeen met de kostprijs van 
de renovatie van het stadhuis en de heraanleg van de Motten.

Persoonlijke beslissing?
De dag voor de bijzondere gemeenteraad kondigde de burge-
meester triomfantelijk aan dat hij de milieubelasting persoonlijk 
zou afschaffen. Dat de gemeenteraad daarover moet beslissen, is 
blijkbaar bijzaak. Bovendien vraagt N-VA Tongeren al tien jaar 
lang om die belasting af te schaffen omdat de Tongenaren al die 
jaren de facturen van Limburg.net ontvingen en wij dus allemaal 
de hele tijd dubbel betalen.

Geen draagvlak
Alle Vlaamse universiteiten riepen een aantal weken geleden op 
om de politieke fusies te stoppen zo lang er geen enkel objectieve 
analyse voorligt. Jammer dat er niet naar de bevolking werd ge-
luisterd en het gemeentebestuur niet wil inzien dat er noch bij de 
Tongenaar noch bij de Borglonenaar een draagvlak is om te fusi-
oneren. Wij zijn in Vlaanderen de eerste en enige fusie van twee 
steden. Elke stad heeft als dusdanig een bijzondere eigenheid. 
Dat in tegenstelling tot bijvoorbeeld gemeenten als Kortessem of 
Hoeselt die gemakkelijker in een groter stedelijk geheel kunnen 
opgaan. De vergelijking met de fusies van deze gemeenten met 
Hasselt en Bilzen gaat derhalve niet op. Jammer!

Na onderling overleg dienden UNIZO, het Handelsoverleg 
en de Verenigde handelaars (VHT) een bezwaarschri�  in 
tegen het ruimtelijk uitvoeringsplan (RUP) Cenrum II.

Nieuwe en bredere economische invulling nodig
Er is een andere aanpak nodig. En daarin moeten soepele(re) 
stedenbouwkundige voorschriften het toelaten om nieuwe 
vormen van bedrijvigheid in het centrum te ontwikkelen en op 
elkaar af te stemmen. Men moet de bestaande en al in gebruik 
genomen ruimte zo optimaal mogelijk benutten. Belangrijk 
daarbij is om van de bestaande functies te onderzoeken of ze 
binnen het huidige – en vooral het gewenste – toekomstbeeld 
passen. En welke beleidsinitiatieven er in de toekomst nodig 

zijn. Het is het essentieel dat in het kerngebied, na handel en 
horeca, eerst andere economische invullingen onderzocht wor-
den (diensten, vrije beroepen, ambachten, cultuur, recreatie …) 
vooraleer er van wonen op de gelijkvloerse verdieping sprake 
kan zijn. De mogelijkheid om winkelpanden naar woongele-
genheden om te vormen moet ondergeschikt te blijven aan een 
nieuwe en bredere economische invulling. 

Kijk door een economische bril
We missen in het RUP de inzet van het stadsbestuur om 
een plan uit te vouwen dat de nadruk legt op versterking en 
uitbouw van het kerngebied vanuit economisch en bedrijvig 
oogpunt. Er moet meer aandacht zijn voor structureel overleg 

met alle ondernemers- en middenstandsorganisaties en adviesraden over 
de multifunctionele invulling van panden, het stimuleren van bewoning 
boven de winkels, het in vraag stellen van de mobiliteit in het kerngebied 
en andere ondersteunende maatregelen. In het kerngebied moet de focus 
liggen op economische en bedrijvige ontwikkeling. 

Het is tegelijkertijd ook aangewezen om nu al rekening te houden met 
een nieuwe dynamiek. De opname van een aantal projectzones is een 
positief element in het ontwerp van RUP, aangezien de stedenbouw-
kundige voorschriften telkens aangeven welke activiteiten – al dan 
niet gecombineerd met atelierruimtes voor ambachten – toegelaten en 
wenselijk zijn.

Guido Vossen, Gemeenteraadslid

De fusie Tongeren-Borgloon: ons gedacht 

Handelaars dienen bezwaar in tegen Tongers RUP Centrum II
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VOOR
VLAAMSE
WELVAART
Met die kernboodschap trekt de N-VA volgend jaar 
naar de kiezer. 

Uw welvaart wordt dé inzet van de verkiezingen. 
Want zonder welvaart en een gezonde economie 
kunnen we niet investeren in kwalitatieve zorg, 
leefbare pensioenen, zekere en betaalbare energie, 
moderne infrastructuur, uitmuntend onderwijs en 
een strenger veiligheids- en migratiebeleid. 

Op www.voorvlaamsewelvaart.be legt voorzitter 
Bart De Wever haarfijn uit waarom wij uw welvaart 
vooropstellen.

Na drie jaar van Franstalig-links Vivaldi-
beleid dat vooral de belangen diende 
van niet-werkenden, is de N-VA de 
enige garantie om onze werkende en 
ondernemende Vlaamse middenklasse 
opnieuw te versterken. Maar dan moeten 
we wel nú, met alles wat we in onze mars 
hebben, het tij keren. 
Voor Vlaanderen. Voor welvaart.”

Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd
als reclamedrukwerk.

Bekijk de videoboodschap 
van Bart De Wever


